
Jegyzőkönyv 

 

Készült: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pénzügyi Bizottsága nyílt 

ülésén. 

 

A Bizottsági ülés helye: a Városháza gróf Andrássy Gyula termében (3980 Sátoraljaújhely, 

Kossuth Lajos tér 5.) 

A Bizottsági ülés ideje: 2023. november 20. napján 8:00 órakor 

A Bizottság részéről megjelentek: 

Lukács Tamás bizottsági elnök 

Szőnyi István bizottsági tag 

Róth József bizottsági tag 

Simonné Hauzer Mónika bizottsági tag 

Soltész-Vincze Tünde bizottsági tag 

Csernai Ferencné bizottsági tag 

Tokacs Krisztián bizottsági tag 

 

Tanácskozási joggal meghívottak: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének valamennyi tagja 

Stumpf Imre Jánosné önkormányzati tanácsadó 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

Bartus István Főépítész/Csoportvezető 

Greskóné Tóth Erika a Pénzügyi és Adóhatósági Osztály osztályvezetője 

dr. Madák Tímea a Szervezési, Szociális és Hatósági Osztály osztályvezetője 

Jánosi Attila a Városüzemeltetési és Közterület-felügyeleti Osztály osztályvezetője 

Matisz István a Vagyongazdálkodási Osztály osztályvezetője 

 

Tanácskozási joggal megjelentek: 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

Greskóné Tóth Erika a Pénzügyi és Adóhatósági Osztály osztályvezetője 

 

Jegyzőkönyvvezető: Czink Bianka 

 

Lukács Tamás bizottsági elnök: köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a Pénzügyi 

Bizottság határozatképes, mivel 7 tagból 6 tag jelen van, egyben az ülést megnyitotta. Jelezte, 

hogy Szőnyi István bizottsági tag késve fog megérkezni. Megkérdezte a megjelenteket, hogy 

van-e valakinek módosítási javaslata a napirendi ponttal kapcsolatban. 

 

Tekintettel arra, hogy a napirenddel kapcsolatban módosítási javaslat nem hangzott el, Lukács 

Tamás bizottsági elnök szavazásra bocsátotta a napirend elfogadását a meghívóban foglaltak 

szerint. 

 

Az ülés tervezett napirendjét a jegyzőkönyvhöz csatolt meghívó tartalmazza. 

 

S z a v a z á s :  a Pénzügyi Bizottság szavazáskor jelen lévő 6 tagja, 6 igen szavazattal – 

egyhangúlag – elfogadta az ülés napirendjét az alábbiak szerint: 



 

 

Napirendi pontok: 

1. Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 

4/2023.(II.14.) önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztők: Szamosvölgyi Péter polgármester és dr. Terdik Sándor jegyző 

2. Előterjesztés Szamosvölgyi Péter polgármester 40 éves jubileumi jutalmára 

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

3. Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzata 2024. évi folyószámla-hitel 

szerződésének megkötésére 

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

 

Az első napi rendi pont tárgyalása előtt Szőnyi István megérkezett. 

 

1. Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 

4/2023.(II.14.) önkormányzati rendelet módosítására 

 

Lukács Tamás bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat és Greskóné Tóth 

Erika osztályvezető asszonyt, hogy van-e szóbeli kiegészíteni valójuk az előterjesztéssel 

kapcsolatban. 

Greskóné Tóth Erika osztályvezető: a költségvetés egy naptári évre készült pénzügyi 

elemzés, amelyben az önkormányzat arra készít tervet, hogy milyen bevételei és kiadásai 

várhatóak az aktuális évben. Az Mötv 113.§-a meghatározza, hogy hogyan kell elkészíteni azt, 

a Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 4/2023. (II.14.) 

önkormányzati rendelet 20.§-a pedig előírja, hogy ezt negyedévenként, az első negyedév 

kivételével bemutatjuk a képviselő-testületnek. A költségvetés elkészítését az Áht. és az Ávr. 

is egyértelműen szabályozza, továbbá a költségvetési év folyamán bekövetkezett változásokra 

is tartalmaznak előírásokat, amelyeket alkalmazni kell. Ilyen például a beruházásokra 

vonatkozó módosítás. Az Ávr. előírja, hogy az összes beruházásra és felújításra vonatkozó 

várható költséget szerepeltetni kell a költségvetésben, melyet az Áht kiegészít azzal, hogy az 

ezek mellé párosított olyan bevételeket, amelyek nem folynak be, kvázi fiktív bevételeket nem 

lehet kimutatni a költségvetésben. Az önkormányzat beruházásai hosszú távú, több évet átívelő 

beruházások, amelyeknek a finanszírozása nem biztos, hogy ebben az évben érkezik. Korábbi 

években ezek a bevételek már befolytak, de előfordulhat, hogy a kiadások esetleg ebben az 

évben realizálódnak. A költségvetésben látható költségvetési hiányszám nem azt jelenti, hogy 

az önkormányzat ekkora költségvetési hiánnyal rendelkezik, hanem hogy az adott évben 

befolyó bevételek és kiadások pontosan milyen arányban állnak. Ez nem jelenti azt, hogy a 

beruházásokhoz szükséges fedezet nem biztosított, hiszen a pénzügyi terv nem átfogó vagyoni 

kimutatás. Nagyon sok külső tényező befolyásolja a költségvetés alakulását, például a helyi 

adók, a helyi vállalkozásoknak az éves eredménye, az év végi pénzügyi zárások, továbbá a 

különböző környezeti hatások, illetve a politikai döntések is, mint például a decembertől 

várható béremelés. A költségvetés tulajdonképpen iránymutatás számunkra annak érdekében, 

hogy az önkormányzat pénzügyének alakulását követni tudjuk. 

 



Kérdések, vélemények: 

Róth József bizottsági tag: a tervezés és a megvalósulás között nagy az eltérés, megkérdezte, 

hogy mi ennek az oka. 

Greskóné Tóth Erika osztályvezető: vannak olyan tényezők, amelyek még februárban nem 

voltak ismertek számunkra. Az előre nem látott tervszámok később, az év folyamán 

realizálódnak, ilyen például a közfoglalkoztatotti bértámogatás. A törvény előírja, hogy az év 

elején betervezett, de be nem folyt bevételeket az előirányzatokkal módosítani kell. Tehát olyan 

bevételt nem tarthatunk nyilván a költségvetésben, ami esetleg korábban realizálódott. Csak 

azokat a bevételeket lehet szerepeltetni a költségvetésben, amelyek ténylegesen elérhetőek, 

amellett, hogy a kötelezettségvállalásainkkal előfordulhat hiány a költségvetésben, valamint az 

Mötv. is szabályozza, hogy ideiglenesen mutathat hiányt a költségvetés. 

Róth József bizottsági tag: a másik kérdése a helyi iparűzési adóhoz kapcsolódik. A Kormány 

megfelezte az iparűzési adót, de mégsem láttunk ekkora visszaesést a költségvetésben annak 

idején, már a tervezésnél sem, és a végleges költségvetési számoknál sem. Véleménye szerint 

ekkor mértékben nem nőtt a termelés. 

Greskóné Tóth Erika osztályvezető: a helyi iparűzési adó 2%. Ebben az időszakban a cégek 

a következő adóévre vonatkozó, iparűzési adóelőlegeket fizetnek. Májusban kerül sor a 

cégeknél az adózási év lezárására, akkor kerül meghatározásra a következő évi iparűzési 

adóelőleg. Ami szeptemberben már befolyt, az tulajdonképpen a 2023-as év lezárásához tartozó 

iparűzési adóelőlege a cégeknek, itt 2%-kal számolunk,  nincs az 1%-os kedvezmény. 

Róth József bizottsági tag: nem a 2023-as évre kíváncsi, hanem előtte sem látott nagy 

visszaesést a helyi iparűzési adóhoz kapcsolódóan. 

Greskóné Tóth Erika osztályvezető: jelenleg az idei év költségvetését tárgyaljuk. Az, hogy 

mi volt korábban, ahhoz itt jelenleg nincs pontos információ, meg kell nézni a korábbi éveket, 

hogy érdemi válasszal tudjon szolgálni. 

Tekintettel arra, hogy kiegészíteni való nem volt, valamint kérdés, vélemény nem hangzott el, 

Lukács Tamás bizottsági elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Pénzügyi Bizottság 

javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2023. évi 

költségvetéséről szóló 4/2023.(II.14.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendeletet a 

rendelet-tervezetben foglaltak szerint alkossa meg. 

 

S z a v a z á s :  a Pénzügyi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 tagja, 6 igen szavazattal és 1 

tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Pénzügyi Bizottsága 

44/2023. (XI.20.) határozata 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 4/2023.(II.14.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pénzügyi Bizottsága javasolja a 

képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről 



szóló 4/2023.(II.14.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendeletet a rendelet-

tervezetben foglaltak szerint alkossa meg.  

 

2. Előterjesztés Szamosvölgyi Péter polgármester 40 éves jubileumi jutalmára 

 

Lukács Tamás bizottsági elnök: megkérdezte, hogy jegyző úrnak van-e szóbeli kiegészítése 

az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Tekintettel arra, hogy egyéb kiegészíteni való nem volt, valamint kérdés, vélemény nem hangzott 

el, Lukács Tamás bizottsági elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Pénzügyi 

Bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy Szamosvölgyi Péter polgármestert 40 éves 

közszolgálati jogviszonyára tekintettel jubileumi jutalomban részesítse. 

 

S z a v a z á s :  a Pénzügyi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 tagja, 7 igen szavazattal – 

egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Pénzügyi Bizottsága 

45/2023.(XI.20.) határozata 

Szamosvölgyi Péter polgármester 40 éves jubileumi jutalmáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pénzügyi Bizottsága javasolja a 

képviselő-testületnek, hogy a közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 

225/A. § (1) bekezdésében meghatározott munkáltatói jogkörében eljárva, a 150. § (1) 

bekezdése, és ugyanezen szakasz (2) bekezdés d) pontja, valamint a 225/L. § (1) bekezdése 

alapján Szamosvölgyi Péter polgármestert 40 éves közszolgálati jogviszonyára tekintettel 5 

havi illetményének megfelelő, bruttó 4.875.000, - Ft, (azaz négymillió-nyolcszázhetvenötezer 

forint) összegű jubileumi jutalomban részesítse. 

 

3. Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzata 2024. évi folyószámla-hitel 

szerződésének megkötésére 

 

Lukács Tamás bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyzőt és Greskóné Tóth 

Erika osztályvezetőt, hogy van-e szóbeli kiegészíteni valójuk az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Kérdések, vélemények: 

 

Róth József bizottsági tag: amikor hitel után jártunk, pont az OTP Bank volt az, aki nem adott 

megfelelő hitelt. Azt szeretné tudni, hogy a folyószámla-hitelben jobbat tud-e nyújtani, mint 

bármelyik másik bank. 

 

Greskóné Tóth Erika osztályvezető: Sátoraljaújhely Város Önkormányzata hosszú évek óta 

az OTP banknál vezeti a folyószámláját, ezért hosszú távon előbbi bank tud kedvezőbb 

folyószámla-hitelt nyújtani az önkormányzat számára. Adósságkeletkeztető ügylethez 

kapcsolódóan kaphatunk jobb ajánlatot más pénzintézettől, hiszen ott minden összetetten kerül 

vizsgálatra, nem kifejezetten a folyószámlánk. A folyószámlahitelnél viszont ez a mérvadó. 

 

Tekintettel arra, hogy egyéb kérdés, vélemény nem hangzott el, Lukács Tamás bizottsági elnök 

szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Pénzügyi Bizottság javasolja a képviselő-

testületnek, hogy a pénzügyi likviditás fenntartása érdekében 2024. január 1. és 2024. 



december 31. közötti időszakra, az OTP BANK Nyrt., mint számlavezető pénzintézetnél 

300.000.000,- Ft összegű, 12 hónap futamidejű folyószámla-hitel szerződést az előterjesztésben 

foglaltak szerint kösse meg. 

 

S z a v a z á s :  a Pénzügyi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 tagja, 7 igen szavazattal – 

egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Pénzügyi Bizottsága 

46/2023.(XI.20.) határozata 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzata 2024. évi folyószámla-hitel szerződésének 

megkötéséről 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pénzügyi Bizottsága javasolja a 

képviselő-testületnek, hogy a pénzügyi likviditás fenntartása érdekében 2024. január 1. és 2024. 

december 31. közötti időszakra, az OTP BANK Nyrt., mint számlavezető pénzintézetnél 

300.000.000,- Ft összegű, 12 hónap futamidejű folyószámla-hitel szerződést az előterjesztésben 

foglaltak szerint kösse meg. 

 

Tekintettel arra, hogy egyéb észrevétel, kérdés és felvetés nem hangzott el, Lukács Tamás 

bizottsági elnök megköszönte a részvételt és a nyílt ülést 8 óra 15 perckor bezárta. 

 

 

K.m.f. 

 

 

Róth József sk. 

Jegyzőkönyv-hitelesítő 

Lukács Tamás sk. 

                      Bizottsági elnök 

  
 


